



الهيئة السياسية لمحافظة الحسكة

الهيئة السياسية لمحافظة الحسكة

(بيان إدانة واستنكار)

من المؤسف أن تنهج الإدارة الأمريكية الجديدة - التي كنّا نأمل أن تعمل على إنهاء مأساة الشعب السوري - طريق أوباما في التغاضي عن جرائم نظام الأسد بحق الشعب السوري من قتل وتدمير وتهجير بمشاركة حليفته روسيا إضافة إلى ميليشيا حزب الله والميليشيات الطائفية المدعومة من إيران وما ارتكبه من مذابح مروّعة بحق المدنيين في أغلب المدن السورية .

ويكون لها نفس موقف الإدارات الأمريكية السابقة من قوى الثورة السوري تلك الإدارات التي وقفت على مدى عشر سنوات ضدّ تزويد الجيش الحر والوطني بأسلحة نوعية لمواجهة آلة الحرب والموت بنظام الأسد وروسيا في الوقت الذي تدّعي فيه أمريكا أنها راعية للأمن والسلم الدوليين وتدافع عن حقوق الإنسان والديمقراطية في العالم .

وهي التي تدعم اليوم ميليشيات ال YPG الفرع السوري لحزب العمال الكردستاني PKK المدرج على قائمة الإرهاب عالمياً بالسلاح والمال بذريعة محاربة الإرهاب وتغض الطرف عن إرهاب وانتهاكات ميليشيا ال YPG التي تقود قسود والتي وثقتها منظمات دولية على رأسها منظمة العفو الدولية ومنظمة هيومن رايتس ووتش وكثير من الحقوقيين والصحفيين بينهم الصحفي الأمريكي " روي غوتمان " كالمجازر ضدّ المدنيين والتهجير القسري وحرق القرى العربية وتجريفها والتجنيد الإجباري والقمع والاعتقالات ونهب الثروات وتغيير مناهج التعليم وفرض مناهج مؤدّجة بقوة السلاح على مؤسسات التعليم .

وتأتي اليوم فتصدر خزانة عقوبات بحق فصيل "أحرار الشرقية" الذي هو تشكيل ضمن الجيش الوطني بناء على اتهامات حزب ال PYD وميليشياته واستجابة لطلب منهما كون هذا التشكيل من التشكيلات التي لها دور بارز في طرد ميليشيات ال YPG من عفرين وتل أبيض وسلوك إضافة إلى أن معظم عناصره من أبناء المنطقة الشرقية المحتلة من قبل ميليشيات قسود التي تخشى هذا التشكيل وتتوجّس منه خيفة في حال شنت عملية عسكرية ضدها لتحرير المنطقة الشرقية من شرورها حتى يتسنى للمهجرين العودة إلى ديارهم .

هذا وإننا في الهيئة السياسية لمحافظة الحسكة إذ ندين هذا القرار الجائر والمنحاز ونعرب عن استنكارنا لتعاطي الإدارة الأمريكية المستمر بازدواجية مع الشأن السوري العام والقوى العسكرية على الساحة السورية .

ونأمل من إدارة الرئيس الأمريكي " جو بايدن " أن تتحمل مسؤولياتها الإنسانية والأخلاقية تجاه الشعب السوري وتقوم بدور جدي وفاعل لإنهاء مأساة الشعب السوري وتحقيق تطلّعاته المشروعة في الحرية والعدالة والعيش الكريم .

الهيئة السياسية لمحافظة الحسكة .

30 / 7 / 2021



الهيئة السياسية لمحافظة الحسكة

الهيئة السياسية لمحافظة الحسكة

The Political Commission of Al-Hasakah Governorate

(Statement of condemnation and denunciation)

It is unfortunate to witness the new American administration, which we had hoped would work on ending the suffering of the Syrian people, follow the same path of Obama's administration in overseeing the crimes committed by the Assad regime and its enablers Hizb Allah and other sectarian Iranian militias.

It is also very disappointing that the current administration, as the previous ones, is taking the same position towards some of the forces in the Syrian revolution. Those administrations who stood for ten years against providing the Free and National Army with qualitative weapons to confront the Russian and Assad war machine at a time when America claims to be a sponsor of international peace, security and defends human rights and democracy around the world.

Syrian people continuously witness American financial, military, and political support for the Syrian Democratic Forces (SDF) led by the YPG, knowing that the YPG is the military arm of the Democratic Union Party (PYD), the Syrian branch of the Kurdistan Worker's Party (PKK) that is indeed a terrorist designated entity under the pretext of fighting terrorism. Those crimes committed by the YPG were authenticated and documented by the Human Rights Watch and many journalists like Roy Gutman, especially the forcible exiles, burning of villages, looting of properties, and imposing military-focused curriculums with the force of weapons on all education facilities.

The US Treasury issued sanctions against the "Ahrar al-Sharqia" faction, a member of the National Army, in response to false accusations of the PYD and its militias. The fact is that this faction is one of the formations that have a prominent role in expelling YPG militias from Afrin, Tal Abyad, and Solouk. Additionally, most of the members in this faction are initially from the northeast region currently occupied by the SDF militia, which fears military attempts to re-liberate the eastern region from its corruption so residents can return to their homes.

We at the Political Commission of Al-Hassaka Province condemn this unjust and biased decision and express our denunciation of the continued biased and unfair policy of the United States towards the entire Syrian cause in general.

We ask the current administration of US President Joe Biden to assume its humanitarian and moral responsibility towards the Syrian people and to play a serious and influential role in ending the Syrian tragedy and empower the people to achieve their legitimate aspirations for freedom, justice, and dignified life.

The Political Commission of Al-Hasakah Governorate

30 / 7 / 2021